

September 15, 2014

The Right Honourable Stephen Harper
Prime Minister of Canada
Langevin Block, House of Commons
Ottawa, Ontario K1A 0A6



Dear Prime Minister Harper:

I am writing to add the support of my union's 340,000 members to the demand that your government honour its explicit commitment to a full and open review of the *Canadian Postal Service Charter* in 2014.

As you know, our union is a strong supporter of a universal postal service that is managed publicly and therefore transparently.

In 2006, I wrote to Moya Greene, then Canada Post's president and CEO, urging her to give Canadians an opportunity to have meaningful say in our universal postal service. "The National Union joins the call for transparency at Canada Post," I wrote.

And I wrote to Denis Lebel in 2011, when he was the minister responsible for Canada Post: "There is a massive opportunity for Canada Post and your government to make a transformative shift in our postal system. Now is the perfect time for Canada Post to open itself to the future, to invest and expand."

Your own government has also committed to transparency and universal service by enacting the *Postal Service Charter* in 2009. As you know, the Charter itself says: "The Government will review the *Canadian Postal Service Charter* every five years after its adoption to assess the need to adapt the Charter to changing requirements." The clear implication is that our universal postal service would not undergo major changes without formal and transparent review.

Your government has already violated the spirit of the Charter by endorsing—some would suggest enforcing—Canada Post management's behind-closed-doors decision last year to fundamentally abandon a key foundation of a universal postal service: door-to-door delivery.

Regardless of your violation of the spirit of the Charter, your government is nevertheless still bound by its specific provisions, including the provision that the Charter be reviewed.



A formal review will give my union's hundreds of thousands of members—along with the millions of other Canadians who understand the importance of universal public services, including a universal public mail system—to express their disapproval of Canada Post management's plans.

You are bound by your own word to review the Canada Postal Service Charter in 2014. We demand you honour your word.

Sincerely,

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'JC' followed by a long horizontal stroke and a vertical line ending in a dot.

James Clancy
National President

Cc Denis Lemelin, National President
Canadian Union of Postal Workers

Le 15 septembre 2014

Le très honorable Stephen Harper
Premier ministre du Canada
Édifice Langevin, Chambre des communes
Ottawa (Ontario) K1A 0A6



Monsieur le Premier ministre,

J'écris pour ajouter le soutien des 340 000 membres de mon syndicat à la demande que votre gouvernement s'acquitte de son engagement explicite de procéder à une révision complète et ouverte du *Protocole du service postal canadien* en 2014.

Comme vous le savez, notre syndicat appuie sans réserve un service postal universel géré par l'administration publique et, par conséquent, de façon transparente.

En 2006, j'ai écrit à Moya Greene, qui était alors présidente directrice générale de Postes Canada, pour la presser de donner aux Canadiens et aux Canadiennes l'occasion d'avoir un droit de regard plus significative sur notre service postal universel. « Le Syndicat national se joint à l'appel à la transparence, à Postes Canada », je l'ai écrit.

Et j'ai écrit à Denis Lebel en 2011, lorsqu'il était ministre responsable de Postes Canada : « Postes Canada et votre gouvernement ont une formidable opportunité de transformer notre système postal. C'est maintenant le moment idéal pour Postes Canada de s'ouvrir à l'avenir, d'investir et de se développer. »

Votre propre gouvernement s'est également engagé à assurer la transparence et un service universel en adoptant le *Protocole du service postal canadien* en 2009. Comme vous le savez, le Protocole lui-même stipule : « Le gouvernement examine le *Protocole du service postal canadien* tous les cinq ans après son adoption pour évaluer s'il est nécessaire de l'adapter à l'évolution des besoins. » La conséquence manifeste est que notre service postal universel ne subirait pas de changements majeurs sans révision officielle et transparente.

Votre gouvernement a déjà violé l'esprit du *Protocole* en appuyant—certains suggéreraient : en appliquant—une décision que la direction de Postes Canada a prise l'an dernier d'abandonner essentiellement un fondement-clé du service postal universel : la livraison à domicile.

Sans égard à votre violation de l'esprit du *Protocole*, votre gouvernement est néanmoins toujours lié par ses dispositions particulières, dont la disposition voulant que le *Protocole* soit révisé.



Une révision officielle permettra aux centaines de milliers de membres de mon syndicat—ainsi qu'aux millions d'autres Canadiens et Canadiennes qui comprennent l'importance des services publics universels, y compris un système postal public universel—d'exprimer leur désapprobation des plans de gestion de Postes Canada.

Vous êtes tenu par votre propre parole de réviser le *Protocole du service postal canadien* en 2014. Nous exigeons que vous respectiez votre parole.

Sincèrement,

A handwritten signature in black ink, appearing to be 'JC' followed by a long horizontal stroke.

James Clancy,
Président national

cc: Denis Lemelin, Président national
Syndicat des travailleurs et travailleuses des postes

